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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2020-0209771)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Kulturhuset Indre By

En borger gav udtryk for, at Kulturhuset Indre By har et forklaringsproblem over for Kultur- og
Fritidsudvalget. Der er taget beslutninger, som ikke overholder rammerne for kulturhusets drift for så
vidt angår løbende dialog med lokaludvalget og partnerskabsaftaler. Han orienterede: 

To nye organisationer, Think.dk og DepotCPH,  har lejet sig ind i dele af kulturhuset, tilsyneladende
uden at forvaltningen og Kultur- og Fritidsudvalget er orienteret og uden lokaludvalgets vidende.

Det fremgår af Think.dk's hjemmeside, at kulturhuset skal omdannes og ombygges bl.a. med
tagterrasser samt med kontorpavilloner på arealet foran kulturhuset. Desuden forestiller de sig, at
arealet uden for kulturhuset bliver brugt til afprøvning af pilotprojekter og testning af fx. elbiler. Planen
er, at det skal etableres indenfor 12 måneder. 

Spørgsmålet er, om det er det, Kultur- og Fritidsudvalget vil med Kulturhuset Indre By.

Han gav desuden udtryk for, at han ikke er for ideen om at sælge kulturhuset, sådan som der lægges
op til i indstillingen til lokaludvalget. Han nævnte, at en anden løsning kunne være at omdanne huset
til et hus for idræt og bevægelse. Kulturhuset bliver i dag primært brugt til sport, og det kommer en
del lokale til gode. Derudover er der behov for mødelokalerne. Desuden er der i forvejen få
idrætsfaciliteter i Indre By. I øvrigt ved man ikke, hvad man får i stedet, hvis kulturhuset sælges. 

Han oplyste, at kulturhuset har været anvendt til lokale aktiviteter som juletræ, fællesspisning,
byttedage osv.

Han mente, at etablering af en radiostation i kulturhuset, der producerer podcats, kan være fint nok,
da det kan ses som et kulturtilbud, men han forstod ikke hvorfor en bestemt organisation skal have
eneret på det.

Han fandt beslutningen om at udleje kulturhuset til de to organisationer uigennemsigtig.

 

Bent Lohmann svarede, at det var med glimt i øjet, at forslaget om at sælge kulturhuset blev føjet ind
i indstillingen til lokaludvalget. Lokaludvalgets holdning er, at Indre By skal have et medborgerhus,
sådan som andre bydele har.
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Gunna Starck svarede, at et medlem af Kultur- og Fritidsudvalget var blevet målløs over situationen i
Kulturhuset Indre By, da hun havde orienteret vedkommende om det. Tilsyneladende er
ledelsesniveauet i Kultur- og Fritidsforvaltningen ikke orienteret om de to nye lejere. Lejemålene er
midlertidige, men sagen kommer i Kultur- og Fritidsudvalget. Hun svarede desuden, at bibliotekerne
er blevet kulturhuse og at Kulturhuset Indre By med dets placering er uden lokal tilknytning. Det har
mødefaciliteter, som formentlig benyttes af private firmaer, fordi det nok er økonomisk fordelagtigt.
Der er brug for mødefaciliteter til borgere. Offentlige billige mødefaciliteter skal ses som en
demokratisk foranstaltning. Det siges normalt, at Indre By har meget kultur til rådighed, men det
drejer sig i hovedsagen om statslige kulturinstitutioner. Indre By har adgang til forholdsvis lidt lokal,
kommunal kultur. 

Steen Juhl Olesen svarede, at det var frækt at udleje kulturhuset til de to organisationer. Han mente,
at det er uklart, om de to organisationer, som kulturhuset er udlejet til, er foreninger eller
virksomheder. Han undrede sig over, at der er blev holdt DJ-arrangementer på pladsen foran
kulturhuset.

Michael Thorup svarede, at en midlertidig udlejning kan være mange år. Det er erfaringen fra
Havnegade. Han svarede endvidere, at Think.dk er et anpartsselskab.

Hans-Henrik T. Ohlsen svarede, at de to nye lejeres aktiviteter er meget lidt lokale og at Think.dk
fremstår som en kult. Han undrede sig over, at kommunen har råd til et musikkulturhus på
Vesterbrogade, men ikke til at rette op på Kulturhuset Indre By. Han oplyste, at han havde stået for
en IT-aktivitet i kulturhuset, men at han opgav, da der ikke var opbakning fra de ansatte i kulturhuset.
Endelig mente han, at det ser ud som, at cafedriften er i konkurrence med private virksomheder.

Ingolf Ibus svarede, at forvaltningen sammen med lokaludvalget må finde ud af, hvad formålet med
kulturhuset skal være.

Marietta Bonnet svarede, at beboerhuset på Christianshavn er et eksempel til efterfølgelse. Hun
foreslog, at man spørger beboerforeningerne i Indre By om, hvad de kan bruge Kulturhuset Indre By
til.

 

Bent Lohmann foreslog, at når lokaludvalget drøfter punkt 4 på dagsordenen for lokaludvalgsmødet,
beslutter det

• at lokaludvalget beder om et møde med kultur- og fritidsborgmesteren og Kultur- og
Fritidsforvaltningens administrerende direktør for at tale med dem om gennemsigtighed i
processen vedr. kulturhuset, økonomien i kulturhuset og om det manglede samarbejde med de
lokale

• at lokaludvalget ikke her og nu tager imod invitationen fra Kulturhuset Indre By, som er omtalt
under punkt 4 på dagsordenen for lokaludvalgsmødet. 

• at lokaludvalget efterspørger en udregning på, hvor mange penge  hver bydel får fra kommunen
til hhv. idræt og kultur pr. indbygger.
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Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste, at konferencen den
14. september 2020 om trafikøer, som Miljøpunktet er medarrangør af, vises digitalt på internettet, da
der pga. corona-situationen kun er plads til et begrænset antal deltagere.

Hun oplyste desuden,

• at Miljøpunktet står for en park & share-aktivitet på Dronning Louises Bro den 18. september
2020

• at Miljøpunktet står for en affaldsindsamlingsevent den 19. september 2020.

Bent Lohmann svarede, at mange ikke har mulighed for at se konferencen den 14. september 2020
om trafikøer, fordi den holdes om formiddagen, dvs. inden for normal arbejdstid.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2020-0209790)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 27. august 2020.
2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 27. august 2020. 

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 27. august 2020.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Sally Mountfield om at behandle dagsordenens punkt 9
"Drøftelse af årsplan for det lokale miljøarbejde i 2021" efter dagsordenens punkt 3 "Tilpasning af
lokaludvalg". 

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen med ovennævnte ændring.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"
godkendte lokalet indstillingerne i følgende sager:
12. Samarbejde med Kayak Bar om debatmøder
13. Puljeansøgninger til 2020-puljen, september 2020
14. Puljeansøgning til 2021-puljen, september 2020
15. Status på lokaludvalgets pulje, september 2020
16. Henvendelser til lokaludvalget, september 2020.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 27. august 2020 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

3.  Tilpasning af lokaludvalg (2020-0208707)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte tilpasning af lokaludvalg.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg tager et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens Sekretariat om
tilpasning af lokaludvalg til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter tilpasning af lokaludvalg. 

3. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sende et høringssvar om tilpasning af
lokaludvalg til Borgerrepræsentationens Sekretariat baseret på de bemærkninger, som
lokaludvalgets medlemmer måtte have til sagen i mødet den 10. september 2020.

Problemstilling

Efter behandling i Gruppeformandskredsen er Økonomiforvaltningens oplæg om hovedpointer og -idéer
til tilpasninger af lokaludvalg sendt i høring i lokaludvalgene med svarfrist den 30. september 2020. Se
bilagene, idet bilag 1 er forvaltningens oplæg til, hvad der bør arbejdes videre med, mens bilag 4
indeholder dels et overblik over en række data om lokaludvalgenes arbejde og dels en række yderligere
ideer og forslag til tilpasninger af lokaludvalgene, som Økonomiforvaltningen har valgt ikke at arbejde
videre med.

I lokaludvalgsmødet vil sekretariatschef Flemming Dubgaard Hansen, projektleder Anja Englev Olsen
og projektmedarbejder Maria Petersen Ølholm fra Borgerrepræsentationens Sekretariat præsentere
idéer til tilpasning af lokaludvalg og drøfte dem med lokaludvalget.

 

Løsning

Formanden foreslår,

• at lokaludvalget tager et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens Sekretariat om tilpasning
af lokaludvalg til efterretning.

• at lokaludvalget drøfter tilpasning af lokaludvalg. 
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• at lokaludvalget bemyndiger formanden til at sende et høringssvar om tilpasning af lokaludvalg
til Borgerrepræsentationens Sekretariat, baseret på de bemærkninger, som lokaludvalgets
medlemmer måtte have til sagen i mødet den 10. september 2020.

I drøftelsen vil formanden bede lokaludvalgets medlemmer kommentere det forhold, at lokaludvalgets
kontakt til og dialog med Sundheds- og Omsorgsforvaltningen, Børne- og Ungdomsforvaltningen,
Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen og Socialforvaltningen er begrænset, og at de sager og
temaer, som de nævnte forvaltninger sender i høring i lokaludvalget, som regel har et
kommuneperspektiv og ikke et bydelsperspektiv.

Økonomi

Intet.

Videre proces

I mødet den 12. november 2020 skal lokaludvalget beslutte et høringssvar om Økonomiforvaltningens
opsamling på dialogfasen.

Et endeligt forslag til tilpasning af lokaludvalg skal efter dialogen med lokaludvalgene, forvaltningerne og
øvrige relevante aktører behandles af Gruppeformandskredsen primo 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens Sekretariat om tilpasning af
lokaludvalg til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede tilpasning af lokaludvalg. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

• Der mangler forståelse i forvaltningerne for, at lokaludvalgsmedlemmerne er frivillige og
ikke kan holde møder indenfor normal arbejdstid.

• Lokaludvalgene skal tidligere ind i processen. Løbet er kørt, når lokaludvalgene bliver
inddraget. At udarbejde høringssvar vil da være spild af tid.

• Lokaludvalgene mangler feedback på deres høringssvar. Hvad bruges de til? Hvilken
indflydelse har lokaludvalgene?

• Hvad kan forvaltningerne bruge lokaludvalgene til?
• Forvaltningerne skal benytte den lokale viden, lokaludvalgene har.
• Stormødet på Rådhuset i 2018 om borgerinddragelse var spild af tid. Det samme var pop

up-møderne om kommuneplanen. Kommunens borgerinddragelse bør gå gennem
lokaludvalgene.

• I udkastet til kommuneplanen blev få bemærkninger fra Indre By Lokaludvalg taget til
følge.

• Er der nok ressourcer i lokaludvalgenes sekretariater til også at stå for projektrådgivning
over for borgerne?
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• Er der nok ressourcer i lokaludvalgenes sekretariater til også at facilitere eksperimenter
vedr. borgerdialog?

• Der bør ses på valgproceduren.
• Lokaludvalgene er blevet mere kendte og skal tages alvorlige.
• Svarene fra forvaltningerne er dårlige.
• Borgerne tager sager op over for lokaludvalget. Lokaludvalgene er blevet en indgang for

borgerne til kommunen.
• Sundheds- og Omsorgsforvaltningen inddrog ikke lokaludvalgene, da den i 2019 ville i

kontakt med borgerne om de fysiske forhold for ældre i byrummet.
• Sundheds- og Omsorgsforvaltningen  planlagde gåture i bydelene uden at inddrage

lokaludvalgene.
• Teknik- og Miljøforvaltningen foranstaltede en offentlig høring om nedrivning af

Færgekroen i Tivoli, da den var revet ned.
• Teknik- og Miljøforvaltningen skal arbejde som en myndighed, ikke som et serviceorgan

over for erhvervslivet.
• Lokaludvalgene skal ikke være Rådhusets forlængede arm.
• Hvis ikke der følger penge med, skal lokaludvalget ikke have opgaver vedr.

anlægsprojekter.
• I princippet er det godt med en grænse for, hvor længe lokalsmedlemmerne må sidde i

lokaludvalget, men på den anden side er der svært at få folk til at sidde i lokaludvalgene.
• Indre By og Christianshavn bør adskilles i statistikkerne.
• Den del af Indre By Lokaludvalgs område, der ligger nord for Dag Hammerskjölds Alle,

bør høre til Østerbro Lokaludvalg.
• Politikerne bør komme ud til samtaler med lokaludvalgene og borgerne. Hvad er attraktivt

for politikerne i den sammenhæng?
• Er nabohøringer borgerinddragelse? Tidligere fik man feedback på nabohøringer. Det gør

man ikke længere.
• Lokaludvalgene er blevet den bedste indgang til kommunen for borgerne.
• Kommunikationen mellem lokaludvalg, forvaltning og politikere bør styrkes. Der bør laves

en best practice-undersøgelse af lokaludvalgenes virke.
• De små puljer, som lokaludvalgene råder over, kan ses som manglende tillid til

lokaludvalgene.
• Lokaludvalgene er blevet rådgivende organer for forvaltningerne, ikke for politikerne. Der

bør være en direkte vej for lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen. Lokaludvalgene
skal ind i systemet.

• Kan lokaludvalgssekretariaternes sårbarhed nedtones ved at etablere et vikarkorps, der
kan tage over, når en medarbejder er syg, på ferie, på barsel osv?

• Det er fint, at et politisk partis plads i lokaludvalgene overgår til foreningerne, hvis pladsen
er vakant i længere tid. men den foreslåede længde på vacancen, før partiet mister
pladsen, er for lang.

• Lokaludvalgene har en sagsoplysende funktion.

3. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar om tilpasning af lokaludvalg
til Borgerrepræsentationens Sekretariat, baseret på ovennævnte bemærkninger.

Bilag
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0. Indstilling og Gruppeformandskredsens beslutning
1. Hovedpointer og -idéer til tilpasninger af lokaludvalg
2. Tids- og procesplan
3. Lokaludvalgenes rammer og opgave
4. Rapport over data og erfaringer om lokaludvalg
5. Fem principper for øget dialog med københavnerne (ikke på papir)
6. Opsamling på resultater fra spørgeskemaundersøgelse om lokaludvalgenes arbejde (ikke på
papir)
7. Faktaark om Indre By (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Status på Kulturhuset Indre By (2020-0208775)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte status på Kulturhuset Indre By og beslutte at sende et brev til 
Kultur- og Fritidsudvalget om aktiviteterne i og foran kulturhuset. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter status på Kulturhuset Indre By

2. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Kultur- og Fritidsudvalget om Kulturhuset Indre By,
der fremgår af løsningsafsnittet. 

Problemstilling

Informationsmøde

Den 28. august 2020 inviterede lederen af Kulturhuset Indre By lokaludvalget til informationsmøde
den 16. september 2020 kl. 11-12 om udviklingen af Kulturhuset Indre By med fokus på
bæredygtighed, klima mål og bevægelse, samt til at indgå i dialog omkring dette. Dagsordenen for
mødet:

• Præsentation af strategi og aktiviteter ved Åsmund Boye Kverneland, leder af Kulturhuset Indre
By

• Præsentation af partnerkreds ved Martin Kæstel Nielsen (think.dk) og Simon Skurichin
(DepotKBH)

• Dialog med lokaludvalget.

Samme dag, den 28. august 2020, skrev sekretariatet tilbage, at lokaludvalgets medlemmer er
frivillige og at mange af dem arbejder i dagtimerne. Sekretariatet foreslog derfor, at man finder en
dato, hvor det er muligt at holde mødet sent om eftermiddagen eller om aftenen, allerhelst fra kl.
19.30. Kulturhuset Indre By har endnu ikke reageret på dette.

Henvendelse fra borger

Under "Åben spørgetid" i lokaludvalgets møde den 27. august 2020 orienterede en borger om
aktiviteterne i og foran Kulturhuset Indre By, efter at think.dk og DepotKBH har
lejet sig ind i kulturhuset. Han nævnte, at der nu er 25 aftenaktiviteter om måneden i kulturhuset og at
mange af dem kan høres vidt omkring.
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Samme borger skrev den 31. august 2020 til lokaludvalget:
"Jeg skriver til jer som en opfølgning på mit spørgsmål til Lokaludvalget, på lokaludvalgsmødet
torsdag d. 27/8, 2020. På mødet stillede jeg spørgsmål til udvalgets kendskab til den delvise
udlejning af Kulturhuset Indre By til de to private organisationer think.dk og Depot.

Eftersom ingen i Lokaludvalget havde kendskab til denne udlejning, som ifølge de to nævnte
organisationers egne hjemme- og facebooksider begyndte i juli 2020, vil jeg gerne bede
Lokaludvalget tage sagen op over for Kultur- og Fritidsudvalget i Københavns Kommune.

Jeg har ikke været i stand til at finde udlejningen nævnt i referater fra Kultur- og Fritidsudvalgets
møder i 2020, og jeg vil derfor gerne bede Lokaludvalget undersøge hvordan lejeaftalen er kommet i
stand, om der har været en form for udbud, og hvorvidt kommunen har, eller planlægger at afholde,
høringsmøder, hvor brugere og naboer til Kulturhuset kan komme med spørgsmål og indsigelser.

Jeg ser frem til at høre fra jer."

Orientering om Kulturhuset Indre By

Den 2. september 2020 bad formanden Kultur- og Fritidsforvaltningen om en skriftlig orientering

• om baggrunden for udlejningen af huset til think.dk og DepotKBH
• om vilkårene for think.dk og DepotKBHs anvendelse af huset og arealet foran huset
• om forvaltningens vurdering af anvendelsen af huset, efter at lejerne tog over
• om status på borgerdialogen om huset, som Kultur- og Fritidsforvaltningen og lokaludvalget

samarbejdede om i 2017.

Orienteringen sendes til lokaludvalget, når den foreligger.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Kultur- og Fritidsudvalget:

"Indre By Lokaludvalg har fået oplyst, at Kulturhuset Indre By er blevet udlejet til to private
aktører think.dk og DepotKBH (de kalder sig selv DepotCPH).

• Har driften af Kulturhuset Indre By være i udbud? I givet fald beder vi om at se
udbudsmaterialet.

• Hvorfor er lokaludvalget ikke blevet orienteret om udlejningsprocessen? Kulturhuset ligger
centralt i Nansensgade-kvarteret med mange beboere og lokaludvalget har tidligere
samarbejdet med Kultur- og Fritidsforvaltningen om borgerdialog om, hvordan kulturhuset kan
ændres, så det får Indre Bys borgere som primær målgruppe.

• Hvorfor har forvaltningen ikke inddraget lokaludvalget og borgerne i lokalområdet og i Indre By,
før der blev truffet beslutning om at udleje Kulturhuset Indre By til think.dk og DepotCPH?

• Har Kultur- og Fritidsudvalget været inde over beslutningen om at udleje Kulturhuset Indre By
til think.dk og DepotCPH?

• Skal Indre By aldrig have et kommunalt kulturhus/medborgerhus målrettet borgerne i bydelen?
Vi kan konstatere, at Indre By fortsat er uden et kommunalt kulturhus/medborgerhus målrettet
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borgerne i bydelen, eftersom både Kulturhuset Indre By og Huset-KBH i realiteten har en række
subkulturer i Hovedstadsområdet som målgruppe. Dette står i modsætning til, at de fleste andre
bydele i kommunen har sit eget kommunale eller kommunestøttede kulturhus/medborgerhus
med bydelens borgere som primær målgruppe.

Think.dk

Vi har læst think.dk's hjemmeside. Den er på engelsk, hvilket må siges at være et tegn på, at deres
aktiviteter ikke er lokalt orienteret.

Men vi forstår så meget, at think.dk er et center for acceleration af meningsfuld forandring og at deres
formål er at 'udfordre normen, udvikle troværdige alternativer og fremskynde meningsfuld forandring.'

I det vedlagte dokument ses en Google Translate-oversættelse af think.dk's hjemmeside, hvor de
orienterer om, hvem de er. Lokaludvalget mener, at think.dk's grundlag i bedste fald er luftigt og ikke i
sig selv kan være et udgangspunkt for at drive et kommunalt kulturhus.

• Mener Kultur- og Fritidsudvalget, at think.dk's grundlag harmonerer med det, som et kommunalt
kulturhus i et beboelseskvarter i Indre By skal kunne?

 

Depot CPH

Depot CPH foretrækker ligeledes at kommunikere på engelsk, kan vi se på deres Facebook-side og
deres fundraiser-side. Vi forstår,

• at de vil være en samfundsdrevet radiostation, café og eventsted i det pulserende hjerte af
København.

• at de vil tilbyde uafhængig radioprogrammer af høj kvalitet sammen med en indbydende og
billig cafe med fokus på lokale, sæsonbestemte og bæredygtige tilbud.

• fungere som en nonprofitorganisation og være et dynamisk socialt rum og kreativt
netværkscenter med primært fokus på at støtte uafhængig kultur, opbygge
samfundsforbindelser og fremme skabere.

Vi har vedhæftet en Google Translate-oversættelse af deres præsentation på Gofundme.com.

Vi kan se på deres Facebook-side, at de har aktiviteter på arealet foran kulturhuset. Det stemmer
meget godt overens med de henvendelser, vi har fået fra beboere i området om støjgener fra fester
på arealet.

• Mener Kultur- og Fritidsudvalget, at DepotCPHs grundlag harmonerer med det, som et
kommunalt kulturhus i et beboerskvarter i Indre By skal kunne?

• Mener Kultur- og Fritidsudvalget, at DepotCPHs aktiviteter på arealet foran kulturhuset hører
hjemme i et beboelseskvarter?

Lokaludvalgets konklusioner

Vi beder Kultur- og Fritidsudvalget kommentere på vores konklusioner om Kulturhuset Indre By:
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• Kulturhusets drift og aktiviteter er ikke lokalt forankret.
• Kulturhuset henvender sig ikke til Indre Bys borgere.
• Kulturhuset henvender sig til borgere i Hovedstadsområdet, der tilhører et særligt segment.
• Think.dk og DepotCPHs aktiviteter i Kulturhuset og på arealet foran kulturhuset kan med fordel

finde sted et andet sted, fx. på Refshaleøen. 
• Kultur- og Fritidsforvaltningen er blevet besnæret af maker-kulturen, som efter vores vurdering

har begrænset tilslutning i Indre By og i København som sådan.
• Kultur- og Fritidsforvaltningen bør sammen med lokaludvalget og borgerne ændre kursen for

Kulturhuset Indre By, så kulturhuset tilbyder de faciliteter og aktiviteter, som borgerne i Indre By
efterspørger.

• Hvis ikke Kultur- og Fritidsforvaltningen magter at drive Kulturhuset Indre By på en præmis om,
at kulturhusets primære målgruppe er borgere i Indre By, skal kulturhuset enten bortforpagtes til
en aktør, der kan, eller sælges.

• Kultur- og Fritidsforvaltningen har endnu ikke har forstået, at Indre Bys ca. 42.000 beboere har
samme behov som beboerne i andre bydele for et kommunalt lokalt orienteret
kulturhus/medborgerhus med faciliteter som mødelokaler, selskabslokaler og festlokaler samt
aktiviteter, der retter sig mod Indre Bys borgere.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Kultur- og Fritidsudvalget.

Sekretariatet orienteret borgeren, der rejste sagen i "Åben spørgetid" i lokaludvalgsmødet den 27.
august 2020, om brevet og om Kultur- og Fritidsudvalgets svar.

Bilag

1. Link til think.dk's hjemmeside:

https://think.dk/

 

2. Link til DepotCPHs Facebook-side og gofundme.com-side:
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https://www.facebook.com/depot.cph

https://www.gofundme.com/f/community-radio-cafe-and-venu?fbclid=IwAR0fhuySzPhQkojmtbXl41c6ZoLEtqWW8KD8taQUurbLtBkw3UGwRMUtyTY

Beslutning

Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, 

• at lokaludvalget bemyndiger ham til at holde et møde med kultur- og fritidsborgmesteren og
Kultur- og Fritidsforvaltningens administrerende direktør om gennemsigtighed i processen vedr.
kulturhuset, økonomien i kulturhuset og om kulturhusets manglede samarbejde med de lokale.

• at lokaludvalget ikke her og nu tager imod invitationen fra Kulturhuset Indre By, som er omtalt i
afsnittet "Problemstilling"

• at lokaludvalget beder Kultur- og Fritidsforvaltningen om en udregning på, hvor mange penge
hver bydel får fra kommunen til hhv. idræt og kultur pr. indbygger.

Bilag
1. Om think.dk (oversat med Google Translate fra think.dk's hjemmeside)
2. Om DepotCPH (oversat med Google Translate fra DepotCPH's gofundme.com-side)
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Udviklingen i Metropolzonen (2020-0192990)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Økonomiudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget,
Teknik- og Miljøudvalget og Bevillingsnævnet om udviklingen i Metropolzonen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Økonomiudvalget, Kultur- og
Fritidsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget og Bevillingsnævnet om udviklingen i Metropolzonen,
der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Susan Brinck:

"Mange forstår ikke, at der er så mange bevillinger i  Metropolzonen (se det vedlagte kort og de
vedlagte oversigter over bevillinger). Det skyldes:

• at det er en zone med MANGE hoteller,  og der kommer løbende flere. De store
administrationsbygninger og fagforeningshovedsæder omdannes til hoteller,  de har alle
restauranter med tagterrasser og udeserveringer.

• Tivoli ligger i denne zone. Der skal man være opmærksom på,  at Tivoli - da jeg var barn og
ung - havde en sæson fra 1. maj til medio september; nu har Tivoli åbent hele året.  Før
lukkede Tivoli kl. 00.00, nu har de åbent til kl. 02.00.

• Axeltorv er et hotspot.

Flere developpere vil gerne overdække Banegraven ved Vesterport,  og gøre det til et nyt hotspot.
Hvis forvaltningen får sin vilje, så sænker de vandstanden i Sankt Jørgens Sø med ca. 3 meter og
omdanner de blotlagte søbrinker til et parcouranlæg, badeland eller lignende, så vi kan få tilstande
som på Islands Brygge.  

Hele zonen kan blive komplet ubeboelig.

De mange hoteller skader området som boligkvarter. Kvarteret omdannes lidt efter lidt, så det passer
til turisters behov og ikke til hverdagsmenneskers behov. Fx lå der engang en Kvickly på Axeltorv.
Det gør der ikke mere, og den Irma, der er der nu, er ikke en allround Irma. Den er til det lille
gourmetindkøb på hjemvejen.
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Dette er sidste chance for at beskytte zonen mod yderligere udpining.

Jeg foreslår, at lokaludvalget reagerer på denne udvikling i Metropolzonen." 

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 27. august 2020, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Økonomiudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget, Teknik-
og Miljøudvalget og Bevillingsnævnet:

"Det fremgår af sagen "Afrapportering på analyse af trafikafvikling i Metropolzonen" på Teknik- og
Miljøudvalgets dagsorden den 24. august 2020, at Teknik- og Miljøforvaltningen og forvaltningens
rådgivere har gennemført en analyse af trafikafviklingen i Metropolzonen. Analysen omfatter bl.a.
følgende forhold med betydning trafikafvikling i Metropolzonen:

• Vesterport Banegrav projektet: Bebyggelse over banegraven ved Vesterport, hvor
Hammerichsgade lukkes for biltrafik og busser og Ved Vesterport bliver busgade.   

• Tivoli Bypark projektet: Etablering af et grønt strøg på Vesterbrogade foran Tivolis
hovedindgang med lukning for al motoriseret trafik.   

Vi kan konstatere,

• at der i Metropolzonen er mange hoteller,  og at der løbende kommer flere. De store
administrationsbygninger og fagforeningshovedsæder omdannes til hoteller og de har alle
restauranter med tagterrasser og udeserveringer.

• Tivoli er gået fra at være en sæsonforlystelsespark  til at være en forlystelsesforretning, der har
åbent hele året med en lukketid kl. 2 om natten flere gange om ugen. 

• Axeltorv og den inderste del af Vesterbrogade er hotspots for restaurationslivet og nattelivet.
• Butikkerne i Metropolzonen har i hovedsagen turister som målgruppe.

Dette skal sammenholdes med, at der bor 2.761 borgere i Metropolzonen. Derfor bør eventuelle
ændringer i Metropolzonen herefter tage udgangspunkt i, at der er beboelse i Vester Søgade, i
området mellem Tivoli og Hambrosgade samt i området mellem H.C. Andersens Boulevard og Vester
Voldgade.

Ændringer i Metropolzonen bør ikke kun tage udgangspunkt i ønsker om nybyggeri, ønsker om ny
anvendelse af byrummet, ønsker om nye bevillinger eller i trafikale analyser.

Ønskerne om at få flere hoteller, mere natteliv og mere restaurationsliv ind i Metropolzonen bør
håndteres dels i den kommende restaurationsplan og dels i kommune- og lokalplanlægningen, så det
fortsat er muligt at bo i området.

Overordnet set må planlægning i Indre By nu have som mål, at bydelen skal rumme beboelse samt
detailbutikker til at betjene bydelens ca. 42.000 indbyggere.
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Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt henvendelsen, sender sekretariatet den til Økonomiudvalget, Kultur-
og Fritidsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget og Bevillingsnævnet.

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Kort over alkoholbevillinger i Indre By
2. Alkoholbvillinger fordelt på kvarterer pr. 8. august 2019
3. Alkoholbevillinger fordelt på bydele, kvarterer i Indre By og lukketid
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Adfærden i Østre Anlæg (2020-0143458)

Indre By Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om adfærden i
Østre Anlæg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøforvaltningen om adfærden
i Østre Anlæg, som fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 16. maj 2020 orienterede en borger om adfærdsproblemer Østre Anlæg, og som i følge
borgeren er væsentligt forstærket under Coronakrisen.

Borgeren berettede om flere forskellige gruppers adfærd i  Østre Anlæg, og gav udtryk for, at de faste
glade brugere af Østre Anlæg langsomt men sikkert holder op med at komme der, fordi det er for
risikofyldt, for larmende og for stressende.

Hun orienterede desuden om affaldsproblemer og spurgte om, hvordan Østre Anlæg bringes tilbage til
en bare nogenlunde ordentlig stand. Hun spugte endvidere om, hvordan man får gjort de unge, der
bruger Østre Anlæg det forståeligt, at der hører oprydning med og at de skal vise hensyn til andre.

Hun foreslog, at man ansætter parkbetjente.

Hun nævnte, at hun har henvendt sig til tre borgmestre om sagen, men oplever, at der foreløbig ikke
sker noget. 

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møder den 25. juni, den 13. august og den 27. august
2020, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Der er adfærdsproblemer blandt brugerne af Østre Anlæg. Det er vores indtryk, at problemerne er
blevet forstærket af, at forvaltningen har tilladt, at anlægget kan anvendes til arrangementer.
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Forvaltningens politik har så at sige bragt festkulturen ind i Østre Anlæg. Der er larmende og 
stressende, og affaldet flyder. Det skræmmer andre brugere væk og skæmmer anlægget.

Slots- og Kulturstyrelsen måtte for nylig stramme op på anvendelsen af Kongens Have pga.
festkulturens indtog i haven. På samme måde beder vi forvaltningen om at stramme op med hensyn
til anvendelsen af Østre Anlæg.

Bortset fra et ønske om, at anlægget aldrig mere skal lægge ryg til lovlige festivallignende
arrangementer, har vi ikke umiddelbart et bud på, hvad der kan gøres. Men vi ser frem til at høre fra
forvaltningen om, hvordan den vil genskabe den kultur og rolige anvendelse af Østre Anlæg, der var
der førhen og som Indre Bys borgere satte pris på.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
Udsat.
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Nattelivskampagne (2020-0209361)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at afsætte flere penge til nattelivskampagnen, som lokaludvalget
gennemfører sammen med Sikker By i Økonomiforvaltningen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udvider rammen til nattelivskampagnen, som lokaludvalget 
gennemfører sammen med Sikker By i Økonomiforvaltningen, med 200.000 kr., så rammen er
på 300.000 kr.

Problemstilling

Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen havde den 25. august 2020 møde med medarbejdere fra
Sikker By og Koncernkommunikation i Økonomiforvaltningen om samarbejdet om og konkretisering
af nattelivskampagnen primo november 2020, som lokaludvalget i mødet den 25. juni 2020 afsatte
100.000 kr. til. I bilaget ses et referat af mødet den 25. august 2020

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udvider rammen til nattelivskampagnen, som lokaludvalget 
gennemfører sammen med Sikker By i Økonomiforvaltningen, med 200.000 kr., så rammen er på
300.000 kr.

Det skal give mulighed for at afholde opmærksomhedsskabende aktiviteter vedr. nattelivsproblemer,
ligesom det kan give mulighed for at gøre omegnens unge opmærksom på generne ved
uhensigtsmæssig adfærd i Indre Bys natteliv.

Tilsagnet over for Sikker By om at stille op til 300.000 kr. til rådighed for kampagnen er betinget af, at
pengene bruges i 2020 og at de ikke bliver brugt til konsulentbistand.

Økonomi

Det foreslås, at rammen til nattelivskampagne forhøjes fra 100.000 kr. til 300.000 kr. Pengene tages
af puljen til egne projekter.
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I udgangspunktet var Sikker Bys budget til kampagnen på 180.000 kr., hvilket man i juni 2020 mente
var nok til at kunne sætte et ”aftryk” i nattelivet, hvis kampagnen suppleres med et samarbejde med
restaurationsejere, dørmænd osv.

Når lokaludvalget forhøjer sin ramme til kampagnen har Restaurations-, Nattelivs- og
Eventgruppen en forventning om, at Sikker By også vil forhøje sit budget.

Videre proces

Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen og Sikker By har møde den 24. september 2020.

Bl.a. fordi J-Dag, der skulle have været afholdt den 6. november 2020, er aflyst, overvejes det at
rykke kampagnen lidt længere hen i november, så den rammer julefrokostsæsonen. 

Beslutning
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget tager stilling til forslaget
om at udvide rammen til nattelivskampagnen, som lokaludvalget  gennemfører sammen med Sikker
By i Økonomiforvaltningen, når der foreligger noget konkret om indholdet i kampagnen.

Bilag
1. Referat af mødet den 25. august 2020 om nattelivskampagne

Side 22



INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Repræsentant og suppleant til følgegruppe vedr. Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø
(2020-0209379)

Indre By Lokaludvalg skal udpege en repræsentant og suppleant til en følgegruppe vedr.
Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø og Skybrudstunnel Åboulevard.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger en repræsentant til en følgegruppe vedr. Skybrudsprojekt Skt.
Jørgens Sø og Skybrudstunnel Åboulevard.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger en suppleant for lokaludvalgets repræsentant i følgegruppen
vedr. Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø og Skybrudstunnel Åboulevard.

3. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om lokaludvalget skal bede Teknik- og
Miljøforvaltningen om, at foreningen Bo Bedre Bedst får sæde i følgegruppen vedr.
Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø og Skybrudstunnel Åboulevard.

Problemstilling

Københavns Kommune og Frederiksberg Kommune vil nedsætte en følgegruppe med det formål at
orientere repræsentanter for Nørrebro Lokaludvalg, Østerbro Lokaludvalg og Indre By Lokaludvalg
samt relevante interesseorganisationer om fremdriften i Skybrudsprojekt Sankt Jørgens Sø samt
Skybrudstunnel Åboulevard. 

Gennem en nærmere dialog kan spørgsmål afklares og kommentarer/lokale forhold indarbejdes i det
løbende arbejde. Der afholdes to møder årligt.

Se Teknik- og Miljøforvaltningens orientering om klimatilpasning på Østerbro, Nørrebro og i Indre By
samt følgegruppekommissoriet i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger en repræsentant og en suppleant til en følgegruppe
vedr. Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø og Skybrudstunnel Åboulevard.

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget drøfter, om beboerne på Indre By-siden af Sankt
Jørgens Sø er tilstrækkeligt dækket ind med Borgergruppen Søfrontgruppens deltagelse i
følgegruppen eller om lokaludvalget skal bede Teknik- og Miljøforvaltningen om, at foreningen Bo
Bedre Bedst, der har beboere i Vestersøhus som medlemmer, får sæde i følgegruppen.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalgets repræsentant i følgegruppen orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om
aktiviteterne i følgegruppen.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Bent Lohmann til en følgegruppe vedr. Skybrudsprojekt Skt. Jørgens
Sø og Skybrudstunnel Åboulevard.

2. Lokaludvalget besluttede at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om, at foreningen Bo Bedre
Bedst får sæde i følgegruppen vedr. Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø og Skybrudstunnel
Åboulevard.

Bilag
1. Brev fra Teknik- og Miljøforvaltningen om klimatilpasning
2. Følgegruppekommissoriet vedr. Skybrudsprojekt Sankt Jørgens Sø og Skybrudstunnel Åboulevard
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Drøftelse af årsplan for det lokale miljøarbejde i 2021 (2020-0209404)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte rammer for det lokale miljøarbejde i 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter rammerne for det lokale miljøarbejde i 2021, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 13. august 2020 drøftede lokaludvalget input til årsplan for det lokale miljøarbejde i
2021. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Årsplanen skal omfatte ét tema som fx. begrønning af byrum eller affaldssortering. Det skal
være et tema, som skaber synlighed.

• Man bør ikke droppe støj eller luftforurening i årsplanen.
• Årsplanen bør fokusere på det vigtigste. Man bør prioritere.
• Der bør være succeskriterier.
• Der bør være to fokusområder, hvor støj kan være det ene fokusområde, da lokaludvalgets

medlem af Miljøpunktets bestyrelse har talt for, at der skal arbejdes med det tema.
• Det, som ildsjælene vil, må være styrende for valg af temaer.
• Fokusering har ikke nødvendigvis noget med antallet af valgte temaer at gøre. Såfremt

lokaludvalget udvælger nogle temaer, som ikke er primært interesseområde for Miljøpunktets
bestyrelse og øvrige frivillige, mister Miljøpunktet arbejdskraft. Årsplanen skal indeholde
temaer, der er oppe i tiden, og dermed også trafik og trafikkens følgeproblemer.

• Man kan arbejde med 3-4 temaer, herunder trafik.
• Det lokale miljøarbejde skal være resultatorienteret. Det skal rykke ved noget.
• Man skal vælge temaer, hvor man kan se, at der sker noget. Det skal være måleligt.
• Arbejdet med luftforurening er konkret. Temaet hænger sammen med ønsket om en skærpelse

af miljøzonen.
• De amerikanske studerendes arbejde med luftforurening, som Miljøpunktet formidlede, kunne

bruges til at kvalificere argumenter.
• Når man foreslår et tema, skal man sandsynliggøre, at det kan flytte noget at arbejde med

det.
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Årsplanen angår det lokale miljøarbejde i Indre By og på Christianshavn. Christianshavns
Lokaludvalg drøftede i sit møde den 26. august 2020 input til årsplan for det lokale miljøarbejde i
2021. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Trafikøer kan tages med i årsplanen.
• Brændeovnsrøg kan tages med i årsplanen.
• Årsplanen bør indeholde færre elementer end den nuværende årsplan. Fx. kan partnerskaber

udgå.

I bilaget ses input til årsplan 2021 fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn. Lokaludvalgets
sekretariatet modtog det den 4. september 2020. Lokaludvalgets formand har ikke haft mulighed for
at inddrage det i indstillingen og sagsfremstillingen. 

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter følgende forslag til rammer for det lokale miljøarbejde i
2021:

• Årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2021 tager udgangspunkt i temaerne i den nugældende
årsplan. Dvs. at årsplanen skal omfatte operationelle initiativer og projekter vedr.

• luftforurening
• støjforurening
• forgrønning
• affaldsortering.

• Initiativer og projekter indenfor to af temaerne, fx. luftforurening og affaldssortering,  får forrang i
årsplanen.

• Årsplanen omfatter operationelle initiativer og projekter, der er synlige og giver beboerne i Indre
By og Christianshavn miljøforbedende resultater på den korte bane og/eller som understøtter
kommunens igangværende og kommende miljøforbedrende initiativer og projekter i Indre By og
på Christianshavn.

• Der fastsættes konkrete succeskriterier for hvert enkelt initiativ og projekt i årsplanen.
• Man må tage for givet, at synlighed, kommunikation og netværksarbejde indgår i Miljøpunktets

arbejde med temaerne i årsplanen og derfor ikke behøver at have et selvstændigt afsnit i
årsplanen. 

• Det skal af årsplanen fremgå, at Miljøpunktet fokuserer på initiativer og projekter i Indre By og
på Christianshavn og derfor neddrosler partnerskaber, netværk, samarbejder, initiativer og
projekter udenfor de to bydele.

• Det skal af årsplanen fremgå, at Miljøpunktets aktiviteter primært skal gavne Indre By og
Christianshavns beboere og erhverv og ikke målrettes brugere af eller besøgende i Indre By og
på Christianshavn.

Økonomi
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I 2020 betaler Københavns Kommune 715.624 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele. Pengene er sendt
videre til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Derudover har Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg betalt hhv. 680.000 kr. og 100.000
kr. til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for løsning af den lokale miljøopgave i 2020.

Videre proces

Planen er, at Indre By Lokaludvalg godkender årsplanen i sit møde den 8. oktober 2020, mens
Christianshavns Lokaludvalg gør det i sit møde den 26. oktober 2020. 

Beslutning
Marietta Bonnet og Kjeld A. Larsen deltog ikke i behandlingen af denne sag pga. inhabilitet.

 

 

Lokaludvalget drøftede rammerne for det lokale miljøarbejde i 2021. Der var følgende bemærkninger
i drøftelsen:

• Christianshavns Lokaludvalg er glade for Miljøpunktet og for sammensætningen af det lokale
miljøarbejde.

• Et af formålene med Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn er, at det skal stå for lokale
udviklingsprojekter.

• Indstillingen til lokaludvalget i denne sag er, at det lokale miljøarbejde skal være
produktorienteret. Men det kan også være procesorienteret.

• Det lokale miljøarbejde kunne koncentreres til miljøprojekter rettet mod ét kvarter, fx. Nørre
Kvarter, hvor der er en børnehave. Her kan man plante spiselige planter. Man vil også kunne
samarbejde med det lokale erhvervsliv og man kunne tage fat på affaldssorteringen.
Miljøpunktets opgave vil da være at støtte, opmuntre og facilitere.

• Indre By Lokaludvalgs holdning til det lokale miljøarbejde skal have større vægt. Der er behov
for en direkte snak med Christianshavns Lokaludvalg.

• Indsatsen bør koncentreres. Indsatsen skal kunne ses og der bør være færre emner.
• Indsatsen bør være konkret, målrettet og fokuseret. Fx. kunne indsatsen rettes mod

krydstogtskibene.
• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavns formålsparagraf er en diffus snik-snak, som ikke

hænger sammen med Miljøpunktets budget og som tiden er løbet fra.
• Indsatsen skal bestå af små projekter. Trafik er storpolitik og er ikke en opgave for

Miljøpunktet.
• Lokaludvalget skal ikke finansiere Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavns

formålsparagraf.
• Lokaludvalget skriver høringssvar om miljø. Det er ikke Miljøpunktets opgave.
• De frivillige i Miljøpunktet skal have frihed til at arbejde med det, der interesserer dem.
• Miljøpunktets virke påvirker landspolitisk.
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• Christianshavns Lokaludvalg ved, at det er lillebror i forhold til Indre By Lokaludvalg.
• Hvad laver andre Miljøpunkter?
• Miljøpunktet bør fokusere på et område og fx. rådgive om affaldssortering. Aktiviteterne skal

være synlige.
• Christianshavns Lokaludvalg bør betale mere til det lokale miljøarbejde. Christianshavn består

af velhaverkvarterer.
• Pengene skal fokuseres. Man kan lade det køre i et år og så evaluere.
• Miljøpunktets lokale synes at være for stort i forhold til det antal personer, der arbejder der. En

stor del af Miljøpunktets budget går til husleje. Miljøpunktet kunne sidde sammen med
lokaludvalgets sekretariat.

• Miljøpunktet kunne danne og facilitere kvartersfællesskaber på miljøområdet.
• Foreninger bruger Miljøpunktets lokale til bl.a. møder.
• Det vil være godt, hvis der fokuseres på affaldsortering i Middelalderbyen.
• Nørrebro Miljøpunkt har faciliteret affaldssortering i karreer.
• Man kan nedprioritere et par temaer, men ikke se bort fra dem. Det kunne fx. være

luftforurening, man nedprioriterer.
• En stor del af Miljøpunktets virke er rettet mod Middelalderbyen.
• Det er muligt for Miljøpunktet at få billigere lokaler i Indre By. Det vil kunne frigøre penge til

noget indholdsmæsigt. Miljøpunktet kan fx. leje sig ind i et kontorfælleskab.
• Miljøpunktet kan stå for pilotprojekter fx. vedrørende trafikøer og luftforurening.
• Det lokale miljøarbejde er afhængig af lokale ildsjæle. Det skal forankres lokalt.
• Et af temaerne i årsplanen for det lokale miljøarbejde bør være støj fra nattelivet. Dele af

Middelalderbyen er hårdt ramt af det.
• Formålsparagraffen for Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn bør strammes op. Det bør

handle om formidling og resultater.
• Årsplanen for det lokale miljøarbejde bør handle om støj og luftforurening og bør give synlige

resultater.
• Miljøpunktet kan flytte ind i Kulturhuset indre By.
• Lokaludvalgets repræsentant i Miljøpunktets bestyrelse bør arbejde for at få ændret Fonden

Miljøpunkt Indre By & Christianshavns formålsparagraf.
• Miljøpunktet behøver ikke ligge tæt på Christianshavn.
• Det lokale miljøarbejde bør fokusere på affaldssortering i det offentlige rum, da Teknik- og

Miljøforvaltningen forholder sig modstræbende til ideen.
• Årsplanen for det lokale miljøarbejde bør handle om at skaffe dokumentation og argumenter

vedr. problemerne med trafik og støj fra nattelivet. Det skal være dokumentation og
argumentation, som lokaludvalget kan bruge politisk.

• Der er behov for bedre dokumentation og argumentation imod skybrudsprojektet Sankt Jørgens
Sø.

• Det lokale miljøarbejde skal handle om at få succeshistorier. Det skal være produktorienteret.
Man skal som lokaludvalgsmedlem kunne pege på resultater af det, man har været med til at
beslutte.

• Brugen af partikeltælleren til at måle luftforurening har givet dokumentation og konkrete
resultater.

• Lokaludvalget kan styrke sine argumenter ved at få dokumentation for støj fra nattelivet og for
luftforurening. 

• Man kan lade en del af årsplanen for det lokale miljøarbejde stå åben for ideer, der måtte dukke
op i løbet af året.
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• Man kan styre efter, hvad borgerne efterspørger.
• Der bør være succeskriterier.
• Økonomien kan fordeles på de forskellige temaer samt til husleje. Derudover kan der afsættes

en buffer til andre projekter, der måtte dukke op, fx. en buffer på 100.000 kr.
• Miljøpunktet skal ikke have sin egen agenda. Det skal ikke være autonomt.
• Der er behov for at tale med Miljøpunktets bestyrelse.
• I årsplanen kan man definere opgaver inden for de valgte temaer.
• Lokaludvalget kan drøfte det lokale miljøarbejde på et seminar.
• Lokaludvalgets sekretariat og formand kan komme med forslag til en årsplan med temaerne

støj og luftforurening samt en buffer til projekter, der måtte dukke op. Lokaludvalget skal
bestemme, hvor hovedindsatsen skal ligge.

• Det lokale miljøarbejde skal rettes mod det, man kan påvirke.
• Man kan spørger borgerpanelet, hvad der efterspørges.
• Begrønning og affaldssortering kan være temaer, der i udgangspunktet er nedprioriteret i

forhold til temaerne om støj og luftforurening.

Bilag
1. Input til årsplan 2021 fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0184546)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:
• Byudviklingsgruppen
• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
• Puljegruppen

Kontaktgrupper
• Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge (vakant)
• Integration (vakant)

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora
• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Godsnetværket
• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken
• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg
• By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige
1. Middelalderbyen
2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)
3. Nansensgade-kvarteret
4. Øster Farimagsgade-kvarteret
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5. Østerport
6. Frederiksstaden og Nyboder
7. Gammelholm og Nyhavn

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Udsat.
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  B-sag: Offentligt orienteringsmøde om Planloven (2020-0209229)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et offentligt orienteringsmøde om Planloven.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg holder et offentligt orienteringsmøde om Planloven den 29. oktober
2020.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgets formandskab til at planlægge og gennemføre
mødet sammen med sekretariatet.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 30.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Det fremgår af Kommuneplan 19, at der skal sættes gang i arbejdet med, at byen bliver dækket af
lokalplaner, startende med Middelalderbyen og Christianshavn.

Lokaludvalget og borgerne forstår ikke altid kommunens ageren og beslutninger vedr. fx. 
lokalplaners indhold, lokalplanpligt, områdetyper, dispensationer og borgerindflydelse.

Løsning

Formanden foreslår, at Indre By Lokaludvalg holder et offentligt orienteringsmøde om Planloven den
29. oktober 2020, hvor advokat Marie Bockhahn fra Horten Advokater med et borgerperspektiv
orienterer om 

• Grundlæggende principper i Planloven og forholdet til anden lovgivning
• Lokalplaner: Retsvirkning og indhold, herunder om lokalplanret og -pligt
• Dispensation fra lokalplaner, herunder om hvornår der kan dispenseres og hvornår der er krav

om ny lokalplanlægning for virkeliggørelsen af et projekt
• Planprocessen og mulighed for indflydelse.

Efter oplægget er der mulighed for at stille spørgsmål.
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Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 30.000 kr. til mødet. Der vil være udgifter til
honorar, annoncering, lokaleleje og forplejning. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter. 

Videre proces

Mødet holdes den 29. oktober 2020 kl. 19.30-21.30 i festsalen i Bethesda, Rømersgade 17.

Sekretariatet annoncerer mødet i et lokalt medie, i lokaludvalgets nyhedsbrev og på lokaludvalgets
Facebookside og hjemmeside. Desuden gør sekretariatet de øvrige lokaludvalg i kommunen samt
Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen opmærksom på mødet.

Mødet vil være med tilmelding, da der er en grænse for, hvor mange der kan være i mødelokalet.

Bilag

1. Link til Kommuneplan19: 

https://kp19.kk.dk/sites/kp19.kk.dk/files/kommuneplan_19_endelig_07.pdf

Beslutning

Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Gunna Starck og Jep Loft om, at lokaludvalget ikke
holder et offentligt orienteringsmøde om Planloven den 29. oktober 2020.
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  B-sag: Samarbejde med Kayak Bar om debatmøder (2020-0209429)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at samarbejde med Kayak Bar om to debatmøder i 2021 som
optakt til kommunevalget i november 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at give Kayak Bar tilsagn om at samarbejde om et
debatmøde i maj 2021 og et debatmøde ultimo august 2021 om miljø, trafik og brugen af
Inderhavnen som temaer.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger Michael Thorup og Kjeld A. Larsen til at planlægge og
gennemføre debatmøderne sammen med Kayak Bar og sekretariatet.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 15.000 kr. af sin 2021-pulje til annoncering af
debatmøderne.

Problemstilling

Med mail den 12. august 2020 skrev Kayak Bar til lokaludvalget: 
"Vi har til de politikere som tidligere har vist interesse, nu fået udsendt information omkring aflysning
af debatten (Sekretariatet: Debatten, der skulle være være holdt den 17. august) på Kayakbar. Alle
politikere udtrykte fuld forståelse.

Til gengæld er det valgår næste år og derfor er vi blevet opfordret til at afholde et par debat møder på
Kayakbar i den forbindelse. Stadig med temaerne miljø, trafik og brugen af Inderhavnen.

Vi vil derfor gerne høre jer omkring vores forslag, om allerede nu at lægge en dato ind i kalenderen i
maj 2021 og et mere i august 2021, som vi så offentlig kan gå ud med."

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at give Kayak Bar tilsagn om at samarbejde
om et debatmøde i maj 2021 og et debatmøde ultimo august 2021 om miljø, trafik og brugen af
Inderhavnen som temaer. Debatmøderne skal ses som optakt til kommunevalget i november 2021.
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Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget udpeger Michael Thorup og Kjeld A. Larsen til at
planlægge og gennemføre debatmøderne sammen med Kayak Bar og sekretariatet.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 15.000 kr. af sin 2021-pulje til debatmøderne, så
lokaludvalget kan annoncere dem mv. Dette med forbehgold for, at lokaludvalgene har en pulje i
2021.

Videre proces

Formanden skriver til Kayak Bar om lokaludvalgets beslutninger.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at give Kayak Bar tilsagn om at samarbejde om et
debatmøde i maj 2021 og et debatmøde ultimo august 2021 om miljø, trafik og brugen af
Inderhavnen som temaer.

2. Lokaludvalget udpegede Michael Thorup og Kjeld A. Larsen til at planlægge og gennemføre
debatmøderne sammen med Kayak Bar og sekretariatet.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 15.000 kr. af sin 2021-pulje til annoncering af
debatmøderne.
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Puljeansøgninger til 2020-puljen, september 2020 (2020-0105180)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 7 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på ansøgning om 38.630 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til udstillingen "Scannet nutid" den 24. oktober-21. november 2020 i Galleri KBH
KUNST i Øster Søgade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge
på andre aktiviteter.

  
2. At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen De Røde Heste tilsagn om 50.000 kr. af

lokaludvalgets 2020-pulje i form af en underskudsgaranti til fire forestillinger på Anemonen i
Suhmsgade i perioden den 19. oktober-1. november 2020.

    
3. at Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 14.210 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til

projektet "Til omskabelse af roserne ved Store Kongensgade 108 til hjerter", som skal foregå
over 2 - 4 dage i september 2020.

 
4. At Indre By Lokaludvalg giver Miljøpunkt Indre By & Christianshavn tilsagn om 3.500 kr. af

lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Park and Share", som afholdes den 18. september
2020 på Regnbuepladsen. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 7.800 kr., da
det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.
 

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Alteration på en ansøgning om 15.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Kommunal Komposition - Litteraturoplæsning og
nykomponeret musik og lydkunst i et meget anderledes år i København", som afholdes den 26.
november 2020 i Bøger & Kuriosa i Læderstræde. Afslaget begrundes med, at arrangementet
hverken er bredt eller alment nok. 

  
6. at Indre By Lokaludvalg giver Krystalinitiativet tilsagn om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje

til arrangementet "Aldrig mere en Krystalnat", som afholdes den 9. november 2020 kl. 16.00 -
18.00 på Kultorvet.
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7. at Indre By Lokaludvalg giver Another Public tilsagn om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje

til projektet ”Living Billboard”, som er på Rådhuspladsen den 28. oktober-22. november
2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., da det ønsker at sprede
anvendelsen af sine penge.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 7 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Scannet nutid

En borger har ansøgt om 38.630 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til udstillingen "Scannet nutid", der
afholdes den 24. oktober-21. november 2020 i Galleri KBH KUNST i Øster Søgade. Udstillingen skal
vise værker af 16 kvindelige samtidskunstnere i alderen 25-45 år, som er up coming og som på hver
deres måde fremviser og udtrykker bredden af deres iderigdom, kreativitet og professionalisme
gennem malerier, keramik, tekstiler, glas, tryk, performances mm. 
Udstillingen skal samtidig være et rum, hvor deltagerne kan indgå i dialog med kunstnerne og hvor
kunstnerne kan mødes, sparre indbyrdes og indgå i et fællesskab. Udstillingen skal ligeledes være et
udstillingsvindue for de mere traditionelle kvindelige kunstnere, der arbejder indenfor maleri, skulptur
og tekstiler, da disse ofte ikke får ligeså meget opmærksomhed, som kvindelige kunstnere, der
arbejder tværmedielt, eller mandlige malere. Missionen er at vise mangfoldigheden i dansk kunst og
støtte kvindelige kunstnere i at blive set og anerkendt. 
Udstillingen er gratis og henvender sig til en bred målgruppe af både mænd og kvinder mellem 20 -
60 år, ligesom børn også kan deltage. Det forventes op mod 2.500 besøgende i udstillingsperioden.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorar, annoncering/ PR, tryk/ materialer, transport,
podier og logi til perfomancedeltagere. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at preview, fernisering og udstilling falder uden for lokaludvalgets
fokusområder, men at performance- og artist talk-arrangementerne falder ind under fokusområdet
”event”. 
Sekretariatet vurderer desuden, at en støtte fra lokaludvalget til udstillingen kan være en ulovlig
erhvervsstøtte til galleriet, der udstiller, idet ansøgeren har oplyst, at kunstværkerne potentielt kan
blive solgt under udstillingen. 
Endvidere kan en støtte fra lokaludvalget være en ulovlig indirekte erhvevsstøtte til kunstnerne, der
udstiller. 
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter performance- og artist
talk-arrangementerne, idet lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at
gældende corona-regler og -anbefalinger overholdes.

Puljegruppens anbefaling
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Ingen støtte. Et flertal ville ikke støtte et privat galleri.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på ansøgning om 38.630 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til udstillingen "Scannet nutid" den 24. oktober-21. november 2020 i Galleri KBH KUNST i
Øster Søgade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre
aktiviteter.

2. "Jubilæumskavalkade/ dukkerteaterfestival"

Teaterforeningen De Røde Heste har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til fire
forestillinger på Anemonen i Suhmsgade den 19. oktober-1. november 2020. 
Det er i år 30 år siden, at Teaterforeningen så dagens lys. Foreningen, som sætter op mod 150
forestillinger om året i Danmark og over resten af verden, ønsker i jubilæumsåret at opføre fire af
deres bedste forestillinger på Anemonen, som tæller "PARADIS", "Cirkus inHabitus", "Ivalus første
Sang" og "Den Sandfærdige Beretning om de 3 Små Grise". Forestillingerne skal spilles i ugerne 43
og 44 og Teaterforeningen planlægger at forestillingene, der spilles mandag,  er gratis, mens tirsdag
og onsdag vil være betalingsdage. Torsdag vil ligeledes være gratis, mens fredag, lørdag og søndag
vil være betalingsdage. 
Ansøgeren ønsker med de gratis forestillinger, som ligger sidst på dagen, at være med til at sparke
gang i kulturlivet igen efter corona-krisen. Forestillingerne henvender sig både til børn og voksne. Der
regnes med entréindtægter på 69.600 kr. hvis forestillingerne opnår 50% i belægning, hvilket svarer
til 1.000 publikummer og en billetpris på 69,60 kr. Der er et udgiftsbudget på 210.600 kr. Der regnes
med tilskud fra Statens Kunstfond og Københavns Kommune. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil
gå til leje af lokale, varme, el, vand, rengøring, billetadministration, praktisk personale,
annoncering/PR og tryk/materialer. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter forestillingerne med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Ja, de får alle pengene som underskudsgaranti, fordi vi var glade for de gratis forestillinger - måske
især, fordi, der ikke har været Marionetteater i år.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen De Røde Heste tilsagn om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje i form af en underskudsgaranti til fire forestillinger på Anemonen i
Suhmsgade i perioden den 19. oktober-1. november 2020.   

3. Til omskabelse af roserne ved Store Kongensgade 108 til hjerter
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En borger har ansøgt om 14.210 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til projektet "Til omskabelse af
roserne ved Store Kongensgade 108 til hjerter", som skal foregå over 2-4 dage i september 2020.
Ansøgeren vil lave facadebeplantningen på Store Kongensgade 108 om, så der skabes store hjerter
af de nuværende roser, der ifølge ansøgeren bliver mere og mere kendte. Det er målet, at den nye
beplantning skal blive en del af Københavns identitet, som både beboere og besøgende vil nyde godt
af, ligesom grønne facader er vigtigt for byens klima og for at nedbringe CO2-forureningen. Efter
arbejdet vil de nye roser stå i mange år fremover og være synlige og til glæde for alle
forbipasserende. Det er videre ansøgerens håb, at byens ejendomsejere i højere grad end i dag
begynder at beplante byens facader. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af en lift. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet. 

Puljegruppens anbefaling

Vi støtter med det ansøgte beløb.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 14.210 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
projektet "Til omskabelse af roserne ved Store Kongensgade 108 til hjerter", som skal foregå over 2 -
4 dage i september 2020.

4. Park and Share

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har ansøgt om 7.800 kr. til arrangementet "Park and Share",
som afholdes den 18. september 2020 på Regnbuepladsen på den årlige Park(ing) Day, hvor flere
parkeringspladser verden over omdannes til grønne områder. Miljøpunktet har fire indsatsområder,
som tæller ren luft, grøn by, mindre støj og mere genbrug.

Ansøgeren vil på dagen skabe et hyggeligt rum, hvor de vil have fokus på den luftforurening, der er i
byen. Gennem dialog og vejledning vil de sammen med deres samarbejdspartnere, Bicycle
Innovation Lab, Let's Go, Forenede Danske Elbilister, Copenhagen Electric og en lydingeniør vise og
motivere deltagerne til at gøre brug af grønne transportmuligheder, såsom emissionsfrie
transportmuligheder og deleordninger. Lydingeniøren vil dagen igennem foretage støjmålinger af
lydniveauet i gaden og det vil være muligt at prøve et par høretelefoner, som lukker al lyd ude for at
skildre trafikstøjen.

Sideløbende med arrangementet vil der også være en mindre fernisering af børnetegninger fra en
skoleklasse i Indre By, der viser, hvordan de tror, en by med færre biler og flere grønne områder kan
se ud. Der vil desuden være et vision board, hvor folk kan skrive eller tegne deres bud på en bilfri
bydel. Det er ansøgerens håb, at teknik- og miljøborgmester Ninna Hedeager Olsen vil deltage i
arrangementet og se børnenes tegninger og de mange bud på en bilfri bydel.
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Ansøgerens overordnede mål er at sætte fokus på på de grønne transportmuligheder, der tilgængelig
i byen. Arrangementet henvender sig til alle, der er interesseret eller blot kommer Regnbuepladsen.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til tryk/materialer og drikkevarer til forbipasserende. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet. 

Puljegruppens anbefaling

Vi mente nok, at det kunne diskuteres, hvorvidt projektet lå inden for Miljøpunktets almindelige drift
eller kunne være et "eget projekt". Vi endte med at støtte med 3.500 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Miljøpunkt Indre By & Christianshavn tilsagn om 3.500 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Park and Share", som afholdes den 18. september 2020
på Regnbuepladsen. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 7.800 kr., da det ønsker at
sprede anvendelsen af sine penge.

5. Kommunal Komposition - Litteraturoplæsning og nykomponeret musik og lydkunst i et
meget anderledes år i København. 

Foreningen Alteration har ansøgt om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet
"Kommunal Komposition - Litteraturoplæsning og nykomponeret musik og lydkunst i et meget
anderledes år i København", som afholdes den 26. november 2020 i Bøger & Kuriosa i
Læderstræde.

Arrangementet tager udgangspunkt i corona-krisen, som hidtil har været et meget anderledes år.
Ansøgeren vil skabe et oplevelses- og erfaringsrum, hvor nyskrevede litterære tekster og
nykomponeret musik og lydkunst skal sætte ord på tvivlen, usikkerheden og forandringen. Teksterne
og musikken fremføres af filosof og forfatter Rehne Christensen, guitarist og forfatter Jørgen Teller,
bassist Ida Bach Jensen, elektronisk musiker og indehaver af Posh Isolation Christian Stadsgaard.
Arrangementet er gratis og henvender sig til alle interesserede musik- og litteraturinteresserede i
Indre By og København.

Der regnes med støtte fra Københavns Musikudvalg og Dansk Musiker Forbund. En eventuel støtte
fra lokaludvalget vil gå til honorering af fire optrædende samt en PR-medarbejder, leje af lyd, flyer,
plakat inkl. ophæng, web, koda, koordinering og regnskab/boghold. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet. 
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Puljegruppens anbefaling

Ingen støtte. Det mente vi ikke var bredt eller alment nok.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Alteration på en ansøgning om 15.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Kommunal Komposition - Litteraturoplæsning og
nykomponeret musik og lydkunst i et meget anderledes år i København", som afholdes den 26.
november 2020 i Bøger & Kuriosa i Læderstræde. Afslaget begrundes med, at arrangementet
hverken er bredt eller alment nok. 

6. Aldrig mere en Krystalnat 

Krystalinitiativet har ansøgt om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2020 til arrangementet "Aldrig mere en
Krystalnat", som afholdes den 9. november 2020 kl. 16.00 - 18.00 på Kultorvet. Arrangementet er en
årlig tilbagevende begivenhed. Den afholdes for 27. gang. Arrangementet minder ofrene og gør
offentligheden opmærksom, hvad der skete i under Krystalnatten i 1938. Det er samtidig en
markering af de brutale overfald og de mange rædsler, der skete under Krystalnatten.

Markeringen sker via en fakkelmanifestation under parolen "Aldrig mere en Krystalnat".
Derudover vælges der yderligere to andre paroler, som enten er "Ryk sammen mod Racisme",
"Kæmp for Menneskerettighederne" eller "Stop had-forbrydelser", da det er forhold, som er aktuelle i
Danmark. Arrangementet skal gøre opmærksom på, at sådanne ting kan ske igen, hvis ikke vi husker
på, hvad der drev udviklingen tilbage i 30'erne. Samtidig vil arrangementet have fokus på andre
aktuelle problemstillinger, såsom nynazisme, racisme og hadkampagner mod etniske- og andre
minoriteter. Arrangementet henvender sig til allerede interesserede - både beboere og gæster. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til annoncering/ PR, tryk/ materialer, forplejning, KODA,
musikhonorarer, scene/ lyd og fakler.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet gør opmærksom på, at i henhold til lokaludvalgets retningslinjer for støtte, støtter
lokaludvalget som udgangspunkt ikke årligt tilbagevendende, uforandrede projekter og
arrangementer. Lokaludvalget støttede det samme arrangement i 2018 og 2019. Lokaludvalgets
eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og -anbefalinger
overholdes. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter
arrangementet. 

Puljegruppens anbefaling

Undtagelsesvis besluttede vi at støtte, uanset begivenheden er årligt tilbagevendende. Sidste år
havde politiet givet Rasmus Paludan lov til at larme få meter fra arrangementet, hvorfor vi håber på
en rolig afvikling i år.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver Krystalinitiavet tilsagn om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
arrangementet "Aldrig mere en Krystalnat", som afholdes den 9. november 2020 kl. 16.00 - 18.00 på
Kultorvet. 

 

7. Living Billboard 

Another Public har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til projektet ”Living Billboard”,
som foregår på Rådhuspladsen den 28. oktober-22. november 2020. Derudover er der afsat 3 dage
til opsætning og nedtagning. Projektet bliver skabt i samarbejde med Københavns Ungeråd og
billedkunstner Pelle Brage. 

Living Billboard er borgernes eget reklameskilt og en social skulptur på Rådhuspladsen af
billedkunstner Pelle Brage. Projektet tilbyder borgere en central arena, Rådhuspladsen, hvor de kan
bidrage til pladsens visuelle udtryk, ytre deres stemme og få muligheden for at blive set og hørt på en
plads, hvor der er mange kommercielle lysreklamer. Det er hensigten, at interesserede får mulighed
for at lave egne lysreklamer i dagtimerne i et åbent reklameværksted. Her kan deltagerne producere
byrums-budskaber med afsæt i deres egne tanker og drømme om byen, som om aftenen vises på en
skulpturel lysreklame til glæde, forundring og eftertanke for de forbipasserende. 

Projektet vender markedsføringens traditionelle logik på hovedet, som normalt prøver at aktivere
forbipasserende til at købe noget. Living Billboard prøver derimod at få folk til at udtrykke sig og
deltage i samtalen om, hvad der giver en by værdi. Projektet er ifølge ansøgeren en ny og mere
demokratisk måde at bruge byen og den offentlige plads på. Det er gratis at deltage i projektet, som
primært henvender sig til unge mellem 10 – 16 år. Ansøgeren har siden sidste ansøgning til
lokaludvalget indgået et samarbejde med Københavns Ungeråd om projektet og vil blandt andet
kunne benytte Ungerådets netværk til at trække den yngre generation til og skabe yderligere debat. 

Ansøgeren forventer minimum 20-40 personer om dagen i snit vil besøge Living Billboard og deltage
i produktionen. Udgiftsbudgettet er på 205.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
håndværker og byggeassistance, materialer, honorarer, annoncering/ PR, grafik/ tryk, transport,
strøm og administration.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Sekretariatet gør opmærksom på, at lokaludvalget besluttede at give afslag
på en tilsvarende ansøgning i lokaludvalgets møde i maj 2020. Her opfordrede lokaludvalget
ansøgeren til at samarbejde med Københavns Ungeråd om projektet og derefter søge igen. 

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet. 

Puljegruppens anbefaling

Ansøgningen er nu blevet gennemskuelig, så vi besluttede at støtte med 30.000 kr. Ansøgningen fra
foråret sendte vi tilbage, da vi ikke kunne se, hvordan kurateringen skulle foregå. Den er, så vidt vi
kan se, på plads nu.
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Another Public tilsagn om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
projektet ”Living Billboard”, som er på Rådhuspladsen den 28. oktober-22. november
2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., da det ønsker at sprede
anvendelsen af sine penge.

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2020 er på 300.000 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 59.540
kr. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere 103.710 kr. af puljen til
puljeansøgninger. 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

  

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på ansøgning om 38.630
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til udstillingen "Scannet nutid" den 24. oktober-21. november
2020 i Galleri KBH KUNST i Øster Søgade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at
bruge sine penge på andre aktiviteter.

  
2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Teaterforeningen De Røde Heste tilsagn om

50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje i form af en underskudsgaranti til fire forestillinger på
Anemonen i Suhmsgade i perioden den 19. oktober-1. november 2020.

    
3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 14.210 kr. af

lokaludvalgets 2020-pulje til projektet "Til omskabelse af roserne ved Store Kongensgade 108
til hjerter", som skal foregå over 2-4 dage i september 2020.

 
4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Miljøpunkt Indre By & Christianshavn tilsagn

om 3.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Park and Share", som afholdes
den 18. september 2020 på Dronning Louises Bro. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 7.800 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.
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5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Alteration på en
ansøgning om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Kommunal
Komposition - Litteraturoplæsning og nykomponeret musik og lydkunst i et meget anderledes år
i København", som afholdes den 26. november 2020 i Bøger & Kuriosa i Læderstræde. Afslaget
begrundes med, at arrangementet hverken er bredt eller alment nok. 

  
6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Krystalinitiativet tilsagn om 6.000 kr. af

lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Aldrig mere en Krystalnat", som afholdes den 9.
november 2020 kl. 16.00 - 18.00 på Kultorvet.

 
7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Another Public tilsagn om 30.000 kr. af

lokaludvalgets 2020-pulje til projektet ”Living Billboard”, som er på Rådhuspladsen den 28.
oktober-22. november 2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr.,
da det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Puljeansøgning til 2021-puljen, september 2020 (2020-0105180)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 1 ansøgning om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til NJORD New Nordic Music & Arts på en ansøgning om
40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til åbningsdagen under festivalen "NJORD - in Colour &
Spirit", som afholdes i i Den Sorte Diamant i perioden 28.-31. januar 2021.
Afslaget begrundes med, at projektet hverken retter sig mod borgerne i Indre By eller involverer
lokale frivillige kræfter.

 

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 1 ansøgning om støtte.

Løsning

1. NJORD - in Colour & Spirit, I Den Sorte Diamant

NJORD New Nordic Music & Arts har ansøgt om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
åbningsdagen under festivalen "NJORD - in Colour & Spirit", som afholdes i i Den Sorte Diamant i
perioden 28.-31. januar 2021. Festivalens åbningsdag den 28. januar vil indeholde forskellige
aktiviteter såsom

• åbningen af Den Kymatiske Brønd, som er et ny-produceret audio-visuelt værk af Hans Peter
Stubbe Teglbjærg

• billeduniverset af Mark Rothko
• kunstbetragtning og workshop ved kunstformidler Ove Frankel
• fællesspisning og forskellige aftenkoncerter med henholdsvis Morton Feldman, Kristian

Rymkier, Kaija Saariaho og Mogens Dahl.

Derudover vil kunstneren Kristian Leth producere podcasts fra festivalen, som vil være tilgængelige
fra ansøgerens hjemmeside.
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Festivalen ønsker at tiltrække en bred målgruppe og samtidig ønsker de, at deltagerne indgår i dialog
med kunstnerne i loungen og i samtalesalonerne. Værket Den Kymatiske Brønd vil blive hængende i
Den Sorte Diamant en måned efter festivalens afslutning.

Det forventes, at cirka 300-400 vil besøge festivalen. Festivalen har et samlet budget på 601.500 kr.
Der regnes med 20.000 kr. i entréindtægter - 100 kr. pr. billet. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil
gå til honorarer, leje af sal, udstyr, koncert, produktion, audivisuelt værk, KODA, annoncering/ PR,
publikumsafvikling, produktion, administration, regnskab og uforudsete udgifter. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Lokaludvalget skal endvidere tage forbehold for, at det råder over en pulje i
2021. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen. 

Puljegruppens anbefaling

Ingen støtte. Det er et meget stort, professionelt projekt (budget over 600.000), som hverken er
specielt rettet mod Indre Bys befolkning eller lægger sig op ad vores målsætning om elementer af
frivillighed og lokale kræfter.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til NJORD New Nordic Music & Arts på en ansøgning om 40.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til åbningsdagen under festivalen "NJORD - in Colour & Spirit", som
afholdes i Den Sorte Diamant i perioden 28.-31. januar 2021.
Afslaget begrundes med, at projektet hverken retter sig mod borgerne i Indre By eller involverer
lokale frivillige kræfter.

Økonomi

Der er endnu ingen ramme for 2021. Hvis indstillingen følges, vil der ikke være disponeret af
2021-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til NJORD New Nordic Music & Arts på
en ansøgning om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til åbningsdagen under festivalen
"NJORD - in Colour & Spirit", som afholdes i i Den Sorte Diamant i perioden 28.-31. januar
2021. Afslaget begrundes med, at projektet hverken retter sig mod borgerne i Indre By eller
involverer lokale frivillige kræfter.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Status på lokaludvalgets pulje, september 2020 (2020-0210053)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning - se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning - se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning.

 

Bilag
1. Økonomioversigt
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, september 2020 (2020-0209433)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning jf.
løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget flere henvendelser siden lokaludvalgsmødet den 13. august 2020.

Løsning

1. Petanquebane

Med mail den 10. august 2020 foreslog en borger, at der anlægges et par petanquebaner på
Havnegade-promenaden, hvor unge som ældre kan mødes og konkurrere. Han nævnte, at de kan
etableres med de obligatoriske mål uden de store investeringer, bare de har en kant, så kuglerne
ikke ryger i havnen eller ud på cykelstien.

Sekretariatet bad den 3. september 2020 Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

 

2. Støj i Rosengården

Med mail den 24. august 2020 skrev en borger, der bor i Rosengården, til lokaludvalget, at niveauet
og omfanget af støjkilderne synes eskaleret og efterhånden er så generende, at hun overvejer at
flytte. I mailen omtalte hun

• støj fra fejemaskiner og støj fra "blæserne", som skal til før fejemaskinen. De går i følge
borgeren i gang ved 6-tiden om morgenen i weekenderne, lige når der er blevet lidt ro i gaden
fra nattens fester. 
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• støj fra vareindlevering til restauranterne kl. 3.00 om natten stort set hver nat. Hun spurgte, om
der er regler på området.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 1. september 2020:

"Indledningsvis kan jeg oplyse, at det er vanskeligt for forvaltningen at regulere aktiviteter fra offentlig
vej, da aktiviteterne som udgangspunkt ikke er omfattet af miljøbeskyttelsesloven. I stedet kan
kommunen omlægge egen drift, så det generer mindre, men det er desværre ikke altid muligt.

Jeg har nedenfor forsøgt mig med at liste de forskellige støjkilder op, og hvilke regler, som gælder i
forhold til den enkelte støjende aktivitet.

Trafik på vej og lign.

Der findes ingen lovgivning, som sætter grænser for, hvor meget trafikstøj, der må være på
eksisterende veje. De gældende regler og lovgivning regulerer kun trafikstøj, når der planlægges nye
veje eller nyt byggeri af staten eller kommunen. Miljøstyrelsen har udarbejdet et sæt vejledende
grænseværdier, som kommuner og staten tager udgangspunkt i, når der udarbejdes
kommuneplaner.

Støj fra restaurationer

Teknik og Miljøforvaltningen har udarbejdet en forskrift for indretning og drift af restauranter med krav
og regler til, hvordan restauranter kan drives med færrest mulige miljøgener for de omkringboende.
Forskriften regulerer kun de forhold, som restauranten råder arealmæssigt over, og regulerer derfor
ikke støj fra en kø eller råbende mennesker foran restauranten. Forskriften regulerer ikke
varelevering på offentlig vej.

Støj fra renhold osv. på offentlig vej

Støj fra kørsel med renovationskøretøjer, vintertjenester/snerydning, fejemaskiner, mobilsug af affald
samt kommunens øvrige materiel som f.eks. græsklippere, løvpustere mv. stammer fra materiellets
anvendelse i byen og på driftspladser. Støjen består typisk af maskinstøj fra børster og turbiner, men
der kommer også støj fra hydraulik, komprimering af affaldet og tømning af affaldsbeholdere.

Støj fra anvendelse af materiel mindskes ved, at Teknik- og Miljøforvaltningen stiller krav til støj fra
det anvendte materiel. Det kan være krav om, at f.eks. kranbiler til tømning af glas og papirkuber i
byrummet skal anvende køretøjer, som er lydsvage, og som skal overholde den til enhver tid
gældende typegodkendelse af støjkrav. Desuden stilles der krav om, at køretøjerne ved udførelse af
opgaven maksimalt må have et støjniveau på 75 dB(A) som middelværdi over en periode på 5
minutter.

Affaldsafhentning

Indhentning af affald fra husholdninger med renovationskøretøjer udføres med baggrund i en
opdeling af gader i røde, gule og grønne farver, som er baseret på en vægtning af støjhensyn og
fremkommelighed. I røde gader må der hentes affald fra kl. 6.00 og i grønne gader efter kl. 7.00.
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Desuden er Teknik- og Miljøforvaltningen og ARC i færd med at omlægge til eldrift, hvilket vil
mindske støjen.

Har du en konkret støjgene fra fx en virksomhed, vil jeg bede dig om at kontakte os via
www.kk.dk/støj, hvor de væsentligste regler også fremgår. Desuden kan du se vores
kontaktoplysninger hvis du fx oplever en støjgene fra natteliv og ønsker at vi udfører et tilsyn torsdag,
fredag eller lørdag nat. Men vi kan altså desværre ikke nødvendigvis hjælpe, hvis støjen kommer fra
offentlig vej."

3. Cykelparkering i Øster Farimagsgade

En borger skrev med mail den 13. august 2020 til lokaludvalget, at der er et kæmpe problem med
manglende cykelparkering som der ikke bliver taget højde for i planlægningen af den nye cykelrute
“Københavnerruten” på Øster Farimagsgade. 

Hun beskriver, hvordan cykler bliver parkeret i et stort virvar på fortovene, og da der Sølvtorvet og til
og med Øster Farimagsgade nr.12, ikke er porte ind til gårdene, kan beboerne ikke stille deres cykler
derind. Samtidig er der mange besøgende på cafeerne og butikkerne i gaden, som ikke har et sted
hvor de kan stille deres cykler – og selvsamme cafe- og butiksindehavere kan og vil ikke have
cyklerne stående op ad deres facader, da det ødelægger vinduer eller de har udeservering som
umuliggør en parkering der. 

Hun fortæller videre, at det betyder, at det er svært at komme forbi – især for barnevogne, ældre med
gangbesvær o. lign. Ofte falder cyklerne også ud på cykelstien. 

Hun kan se, at planen for Københavnerruten i Øster Farimagsgade ikke tager højde for
cykelparkeringen. Hun foreslår derfor, at man nedlægger busstoppestedet udenfor Øster
Farimagsgade 12 og placerer en cykelparkering her i stedet, idet der er et busstoppested tæt ved. 

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 25. august 2020:

"I forbindelse med det igangværende projekt om etablering af Københavnerruten er der ikke planer
om at nedlægge det nuværende antal af cykelparkeringspladser. Hvis der nedlægges cykelstativer
indenfor projektområdet vil pladserne blive genetableret i umiddelbar nærhed. Det samlede antal
cykelparkeringspladser vil derfor efter endt anlæg af Københavnerruten være uændret.                       
                                                                                                                                                      Som
udgangspunkt har Teknik- og Miljøforvaltningen pt. ikke midler til etablering af yderligere
cykelparkeringsstativer på offentligt areal.

I forbindelse med det igangværende projekt om etablering af Københavnerruten er der ikke planer
om at nedlægge det nuværende antal af cykelparkeringspladser. Hvis der nedlægges cykelstativer
indenfor projektområdet vil pladserne blive genetableret i umiddelbar nærhed. Det samlede antal
cykelparkeringspladser vil derfor efter endt anlæg af Københavnerruten være uændret.                       
                                                                                                                                                         
 Som udgangspunkt har Teknik- og Miljøforvaltningen pt. ikke midler til etablering af yderligere
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cykelparkeringsstativer på offentligt areal. Som du skriver, kan der udarbejdes et budgetønske til de
årlige budgetforhandlinger, hvis det bestilles af et medlem af Borgerrepræsentationen.

Rammerne for Københavnerruten er, at det er et Supercykelstisprojekt, der indeholder etablering af
forbedrede cykelstisfaciliteter for at opnå en supercykelstikvalitet på selve cykelstien. I dette projekt
vil etableringen af forbedrede faciliteter medføre nogle sidegevinster i og med, at der er skabt
mulighed for at etablere et bredere fortov. Projektet inkluderer i udgangspunktet ikke etablering af
yderligere cykelparkeringsfaciliteter. I det videre arbejde med projektet vil forvaltningen dog gerne
undersøge, om det er økonomisk og pladsmæssigt muligt at etablere ekstra cykelparkeringsstativer
inden for projektets økonomiske rammer.

I forhold til at nedlægge det eksisterende busstopsted er dette ligeledes uden for rammerne af dette
projekt, og det vil kræve en større analyse at få klarlagt, om dette kan lade sig gøre."

 

4. Julemarkeder

Arrangørerne i 2019 af julemarkederne på Kongens Nytorv og på Højbro Plads bad med mail den 2.
september 2020 om at blive inviteret med til lokaludvalgets netværksmøde den 8. september 2020
med en række interessenter om samarbejde om at byde ind på julemarkederne i 2021 og årene efter.

De vil gerne deltage i mødet, da de både på lokaludvalgets møde den 25. juni 2020 og i et brev til
lokaludvalget den 1. juli 2020 har gjort opmærksom på, at de gerne vil samarbejde omkring
udviklingen af julemarkederne i fremtiden til glæde for byen, forretningerne, borgerne og turisterne.

De vil desuden gerne være med til mødet, da de kan forstå, at Teknik og Miljøforvaltningen er
inviteret til at orientere om kravene til julemarkederne i fremtiden. De ønsker at være fuldt opdateret
på kravene og ønskerne fra forvaltningens side til julemarkederne.

Endelig ønsker de at være med på mødet for at kunne bidrage med deres erfaringer i forhold til
julemarkederne og være i dialog med lokaludvalget og evt. kommende samarbejdspartnere.

Sekretariatet mailede til dem den 3. september 2020, at netværksmødet er aflyst pga. få tilmeldinger.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  Meddelelser (2020-0210067)

Beslutning
Suppleringsvalg til lokaludvalget

Sekretariatet oplyste, at der på foreningssiden i lokaludvalget i øjeblikket er én ledig 1. suppleantpost
og 5 ledige 2. suppleantposter, og at 2-3 personer med foreningsbaggrund har udtrykt ønske om at
blive suppleant i lokaludvalget. Sekretariatet vil derfor indlede processen vedr. suppleringsvalg til
lokaludvalget.

 

Gammel Strand

Bent Lohmann oplyste, at på foranledning af en henvendelse fra en borger skal lokaludvalget drøfte
forholdene på Gammel Strand i lokaludvalgets møde den 8. oktober 2020.

 

Sankt Pauls Plads

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget har fået svar på forespørgslen til Teknik- og Miljøudvalget om
en anbefaling vedr. skitseprojektet for Sankt Pauls Plads, som en lokal beboergruppe skal bruge til
søgning af fondsmidler. Umiddelbart kan svaret ikke bruges til det formål.

 

Kvarterplan for Adelgade

Bent Lohmann orienterede om mødet, som han og Anton Skovle har haft med folkene bag
Turbinehallen-projektet, der tidligere på året ikke fik dispensation for lokalplanen. Mødet gav
anledning til at undersøge, hvordan en kvarterplan for Adelgade-kvarteret kan gribes an.

 

Julemarkeder

Bent Lohmann orienterede om et møde, han har haft med KBH–Commerce & Culture og Danske
Kunsthåndværkere & Designere om julemarkeder. Han konkluderede om mødet, at det ikke er muligt
at danne en kreds af interessenter, der skal byde på julemarkederne. Det, der er behov for, er, at
kommunen styrer julemarkederne i den ønskede retning, og at de ikke kun er styret af kommercielle
interesser. Derudover bør det med ibrugtagningen af Metroringen være muligt at lægge julemarkeder
i andre bydele.
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Soundboks

Bent Lohmman oplyste, at han og Lean Milo er ved at finde en dato for et møde mellem lokaludvalget
og ejeren af Soundboks. Formentlig inviteres alle lokaludvalg til at deltage.

 

Møde med teknik- og miljøborgmesteren

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget har et møde med teknik- og miljøborgmesteren den 7.
oktober 2020 kl. 17. Det er med tilmelding. Lokaludvalget vedtog temaerne for mødet i sit møde den
13. august 2020.

 

Borgermøde om nattelivet

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget er vært for et borgermøde om nattelivet den 7. oktober 2020.
Det er med tilmelding.
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  Eventuelt (2020-0210075)

Beslutning
Gunna Starck foreslog, at formanden benytter mikrofon-headset i lokaludvalgsmøderne.
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INDRE BY LOKALUDVALG

Om lokaludvalgets møde den 10. september 2020
Mødet startede kl. 18.31 og sluttede kl. 22.47.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
12. Samarbejde med Kayak Bar om debatmøder 
13. Puljeansøgninger til 2020-puljen, september 2020 
14. Puljeansøgning til 2021-puljen, september 2020 
15. Status på lokaludvalgets pulje, september 2020 
16. Henvendelser til lokaludvalget, september 2020
3. Tilpasning af lokaludvalg
9. Drøftelse af årsplan for det lokale miljøarbejde i 2021 
4. Status på Kulturhuset Indre By
5. Udviklingen i Metropolzonen
6. Adfærden i Østre Anlæg
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
7. Nattelivskampagne
8. Repræsentant og suppleant til følgegruppe vedr. Skybrudsprojekt Skt. Jørgens Sø
11. Offentligt orienteringsmøde om Planloven
17. Meddelelser
18. Eventuelt

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen

Tivolis Venner Jep Loft

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marietta Bonnet

A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle

Stræderne og Strøgets Beboerforening Sasha Lystrup Andersen

Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus

Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo

KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen
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Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield

Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik Tind Ohlsen

Gammelholm Beboerforening Michael Thorup

Bo Bedre Bedst Susan Brinck

Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen

Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen

Venstre Linda Steen Munch

Enhedslisten Gunna Starck

 

Fraværende med afbud

Jens Erik Frandsen. I stedet deltog hans 1. suppleant Linda Steen Munch.
Hannibal C. Holt. I stedet deltog hans 1. suppleant Sasha Lystrup Andersen.
Jens Vexø. Han har ingen suppleant.
Lise Smørum. Hun har ingen suppleant.
Ulla Ekberg. Hun har ingen suppleant.

 

Fraværende uden afbud

Lars Vedel Jørgensen
Peter Stakemann.

 

Fraværende i mødet

Jan Frederik Hansen forlod mødet kl. 19.04-19.08 under behandlingen af dagsordenens punkt 2.
Marietta Bonnet og Kjeld A. Larsen forlod mødet kl. 20.58-22.21 under behandlingen af
dagsordenens punkt 9 pga. inhabilitet.
Sasha Lystrup Andersen forlod mødet kl. 22.21 efter behandlingen af dagsordenens punkt 9.
Tanya Jørgensen forlod mødet kl. 22.32 efter behandlingen af dagsordenens punkt 8.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 8. oktober 2020 kl. 18.30-22.00 i MBK Kursuslokaler,
Pilestræde 61.
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